
 
 

 

Dagsorden til ordinært skolebestyrelsesmøde 

Tirsdag den 22. august 2023 kl. 18.00-21.00 i fællessalen på afd. Fuglebjerg  

 

Medsendt som bilag til almindelig orientering: 

- Uddrage af Styrelsesvedtægten 
- Uddrag fra Folkeskoleloven vedr. Skolebestyrelsens ”skal opgaver”  

 

Deltagere: Karina HY, Lene FU/GB, Maja FU, Maria FU/GB, Mie FU/SPEC., Terkel 
GB, Hans FU, Anders 9.z, Sofia 6.x, Isabella 6.G.  
Christine Felbo, Dian S, Julie HY, Berit FU, Pia GB 
 
 
 
Referent: Skolens ledelse 

 

 

Elevrepræsentanter: Eleverne har fri kl. 19:30 
Fuglebjerg: - Anders, Sofia 
Hyllinge: - ikke valgt endnu 
Grønbro: Isabella  

 

Fraværende med afbud: 

 

 

Gæster: 
 
 

Der serveres en salat, vand, Kaffe/ The og småkager 

De første 20 minutter af mødet afsættes til hyggelig spisning.  

 



 
 

Velkomst v. formand 
Præsentation og særligt 
velkommen til eleverne 
 

 

Sag nr. 1 – beslutning  
Godkendelse af forretningsorden 
(Forslag fra den tidligere bestyrelse 
er medsendt som bilag) 
Drøftelse af diæter.  
 

Forretningsordningen er vedtaget. 
 
Det besluttes at frasige diæter. 
 
 

Sag nr. 2   
Status v. elever 

• Skolestart 

• Den gode historie 

• Hvad er eleverne optaget 
af? 

 
Opstart v. personale 

• Kort fra hver afdeling 

• Den gode historie 

• Hvad optager 
medarbejderne? 
 

Opstart v. ledelse 

• Personalesituationen  

• Rammer og strukturer 

• Hvad optager ledelsen? 
 

Eleverne:  
FU: Det har været en god opstart. De har besluttet på elevrådet 
at indføre en følordning, så en elev følger Elevrådsformanden, 
Anders til skb. møder og det fælleselevråd kommunalt.  
 
GB: Stille og rolig opstart. Ikke haft elevrådsmøde endnu. 
Mangler indskolingen. Elevrådet er kommet med gode forslag til 
miljøvenlige tiltag. 
 
Medarbejderne: 
FU  
Nye medarbejdere er budt velkommen. Kommet godt i gang. 
7.kl. kommet godt fra start. 
GB: Godt med en rolig opstart, hvor der er plads til fordybelse, 
det var godt. GB er blevet grønskole dog ikke officielt. 
Skolevenner er opstartet med pensionister, der hjælper til i 
skoletiden. 
HY: 
Har været et puslespil pga. sygdom. Gode oplevelser med at 
arbejde på tværs af årgange.  
 
Ledelsen: 
Enig i vi er kommet godt fra start. Ansat ny leder for special, 
Pernille. Bevaret meget af strukturen fra tidligere skoleår.  
Nyuddannede har mentor og et netværk. 
7. årgang er der allokeret ekstra ressourcer for at komme godt i 
gang. Samt udvidet brobygning til 4.,5. og 6. klasse.  
To bh. Kl. for første gang i mange år.  
 



 
 

Sag nr. 3 – orientering, drøftelse 
og beslutning angående 
deltagelse på forældremøder 

• Skolebestyrelsens evt. 
deltagelse på 
forældremøder? 

• Hvordan kan bestyrelsen 
være synlige i hverdagen 
 

Forslag at der laves video med årsberetning.  
 
Det besluttes at udsætte besøget i klasserne til foråret. Det 
foreslås at deltage 0., 1. og 6. klasses forældremøder.  
 
Kan der informeres skriftligt/video om hvem bestyrelsen er og 
kort hvad man kan bruge den til. Fx en præsentationsvideo.  
 
Der laves en præsentationsvideo: Hans, Maja, Maria, Lene, samt 
eleverne Anders, Sofia og Isabella, vil gerne deltage.  
 

Sag nr. 4 – orientering, drøftelse 
og beslutning 
Godkendelse af timefordelingsplan 

• Medbringes og gennemgås 
på mødet 

• Timefordelingsplanen er 
forhåndsgodkendt af den 
tidligere skolebestyrelse 
 

Gennemgået og besluttet.  
 
 

Sag nr. 5 drøftelse  
Høring vedr. Trafikbestilling 2024 
for kollektiv trafik i Næstved 
Kommune 

Høringsfristen går fra 15/8-17/9 og beslutningen træffes politisk 
d. 31/10-23.  
 
Der kommer begrænsninger for de unge om aftenen til 
fritidsaktiviteter, når rute 615 omdannet til tidsrummet 6-18.  
 
Man foreslår at slå sig sammen i et høringssvar med andre 
organisationer fx lokalrådet. 
 
Hans og Maya kommer med udkast og bestyrelsesmedlemmer, 
der kender ruten kan supplere med bemærkninger. 
 
 

Sag nr. 6 – orientering, drøftelse 
og beslutning 
Godkendelse af budget 

• Medbringes og gennemgås 
på mødet 

 
 
 
 
 

Godkendt rammebudget. 



 
 

Sag nr. 7 – beslutning 
Godkendelse af møderække for 
skolebestyrelsen (se bilag) 

• Forslag om ændring af dato 
d.2/9 

• Tilmelding til 
skolebestyrelseskursus 
mandag 4/9 
Kurset lægger op til hvilke tanker 
man gør sig om arbejdet i 
bestyrelsen. 
Kommer på næste dagsorden. 

 

Lørdag den 2/9 ændres til lørdag den 11/11-23 kl. 9-13. 
 
Maria, Julie kan ikke deltage. 

Sag nr. 8 – orientering, drøftelse 
og beslutning 
Godkendelse af Mål- og 
værdihæfte inkl. ordens- og 
værdiregelsæt 

• Den tidligere skolebestyrelse 
opfordrer den nye 
bestyrelse til at godkende de 
eksisterende Mål og værdier 
midlertidigt. Disse kan 
værende gældende frem til 
de nye bestyrelser har haft 
en større og grundigere 
drøftelse. 

 
 
 

Det foreslås at vedtage ordens-og værdiregelsæt indtil et nyt er 
gennemarbejdet for Vesterlandsskolen.  

Sag nr. 9 – orientering, drøftelse 
og beslutning 
Godkendelse af principper 
Den tidligere skolebestyrelse har 
tilrettet og forhåndsgodkendt 
principper, der er nødvendige for 
at drive en skole. (se bilag) 

• Princip for 
specialundervisning 

Formanden foreslår at godkende principperne og så udvælge 
dykke ned i specifikke principper på senere møder. 
 
Der kan også være en overvejelse over hvilke principper og 
hvilken rækkefølge man arbejder med. 
 
Første princip er skolehjemsamarbejdet. Der kan komme ind 
medarbejder og fortælle om hvordan man arbejder med 
skolehjemsamarbejdet.  
 



 
 

 

• Princip for orientering af 
hjemmet om … 

• Princip for klasseråd 

• Princip for klassernes 
brobygning… 

Sag nr. 10 – orientering og 
drøftelse 
Logo, matrikelnavne og facebook 
side for Vesterlandsskolen 
(se bilag med ”historiske” logoer) 
 
Børne og uddannelsesudvalget har 
efter beslutning om skolenavne, 
givet bestyrelsen mulighed for at 
beslutte matrikelnavne.  
 
Uddrag fra Byråds referat a d. 30/5-23 
 
 
 
 
 
 

 
 
 

Der var en drøftelse af matrikelnavn. Beslutning er udskudt. 
 
Der følges op på om økonomien vedrørende skiltene. God ide at 
inddrage elevrådet.  Kunne inddrage lokalråd i processen.  
 
Eleverne kunne inddrage de tre gamle logoer, hvor der kunne 
laves en designproces. 
 
 

Sag nr. 11 
Orienterings – og 
efterretningssager fra  

a) Formanden og ledelse 
 

Ingen 

Sag nr. 12 
Eventuelt 
 

 
Intet til evt. 

Tak for i aften – fælles oprydning  


